
 
 

Møteprotokoll 
 
 
 

Utvalg: Lyngsalpan verneområdestyre 
Møtested: Tindevangen på Svensby i Lyngen kommune 
Dato: 19.11.2019 
Tidspunkt: 14:00 – 21:00 

 
 
 
Følgende faste medlemmer møtte: 
 

Navn Funksjon 
Sølvi Jensen Leder 
Anni Skogman Nestleder 
Gunda Johansen Medlem 
Berit Kristine Utsi Medlem 
Audun Johnsen Medlem 
Nils Einar Samuelsen Medlem 

 
Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
 

Navn Funksjon 
Knut Jentoft MEDL 

 
Merknader 
Vararepresentant, Soveig Sommerseth fra Storfjord kommune kunne ikke stille 
på møtet. Storfjord kommunes nyvalgte vararepresentant, Kasper Holmen,  
møtte imidlertid som observatør. 
 
Etter styremøtet arrangerte verneområdestyret åpent møte med besøk fra Pål 
Knutsson Mehus som holdt et inspirasjonsforedrag, og så på Lyngsalpan 
«utenfra».  
 
Vi hadde også besøk fra Maria Skar Knutsen og Marit Doseth fra 
Miljødirektoratet. De fortalte om supplerende vern og fortalte om forskjellene på 
ulike typer vern. De viste også likeheten/forskjellen mellom de ulike 
verneforskriftene.  
 
Verneområdeforvalter Oddrun tok til slutt en kjapp gjennomgang av 
besøksstrategien.  
 
Ca. 40 mennesker stilte på det åpne møtet.  

 
 
 
 
 



 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Stine Emilie Nøding Hansen verneområdeforvalter/-sekretær 
Oddrun Merete Skjemstad verneområdeforvalter/-sekretær 

 
 
Underskrift: 
 
Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført på de sidene vi har signert i møteboka, 
er i samsvar med det som ble vedtatt på møtet. 
 
Elektronisk godkjenning 
 
  



Saksliste 

Utvalgs- 
saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 
saksnr 

ST 21/19 Godkjenning av innkalling og saksliste til 
styremøte 191119 

 2019/2192 

ST 22/19 Godkjenning av protokoll etter styremøte 1. og 
2. oktober 2019 

 2019/2192 

ST 23/19 Rapport fra studietur til Varangerhalvøya 
nasjonalpark og Øvre Pasvik nasjonalpark. 

 2019/2192 

ST 24/19 Utkast til veileder om reindriftens motorferdsel 
i verneområder - høring 

 2019/12886 

ST 25/19 Bestillingsdialog med SNO - Innspill om ønsket 
SNOressurs, Lyngsalpan lvo 

 2019/12695 

ST 26/19 Revidering av tiltaksplanen, 2020-2024  2019/12695 
ST 27/19 Drift av Lyngsalpan verneområdestyre 2020  2019/12876 
RS 1/19 Svar på henvendelse fra Nord-Lenangen 

grendelag angående verneplan Lyngen 
kommune 

 2019/12342 

 
 

ST 21/19 Godkjenning av innkalling og saksliste til styremøte 191119 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 19.11.2019  
 
 

Vedtak 
Innkalling og saksliste godkjennes 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Innkalling og saksliste godkjennes 
 
 

ST 22/19 Godkjenning av protokoll etter styremøte 1. og 2. oktober 2019 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 19.11.2019  
 
 



Vedtak 
Lyngsalpan verneområdestye vedtar møteprotokollen for styremøte 1. og 2. oktober 
2019 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdestye vedtar møteprotokollen for styremøte 1. og 2. oktober 
2019 
 
 

ST 23/19 Rapport fra studietur til Varangerhalvøya nasjonalpark og Øvre 
Pasvik nasjonalpark. 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 19.11.2019  
 
 

Vedtak 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar rapport fra studietur til Varanger og Pasvik 
 
 
 

Forvalters innstilling 
 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar rapport fra studietur til Varanger og Pasvik 
 

ST 24/19 Utkast til veileder om reindriftens motorferdsel i verneområder - 
høring 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 19.11.2019  
 
Denne saken ble diskutert i verneområdestyret. Styret synes at saksbehandlingen i 
denne saken har vært merkelig. Saken er sendt på høring uten at de berørte parter har 
vært gitt anledning til å komme med innspill. Saken er heller ikke sendt til høring til 
nasjonalpark- og verneområdestyrer, Sametinget, næringsorganisasjonen eller  
reinbeitedistriktene. 
 
Lyngsalpan verneområdestyr fatter følgende enstemmige 

Vedtak 
Lyngsalpan verneområdestyre er kritisk til at en veileder kan lages uten å be om 
innspill fra næringen selv, dvs. en høring med reelle svarmuligheter 
 



Lyngsalpan verneområdestyre ønsker likevel en veileder om reindriftas motorferdsel i 
verneområdene velkommen. Dette vil være et nyttig hjelpemiddel både for reindrifta og 
for vernemyndighetene. 
 
Vi har følgende innspill til veilederen: 
Det foreslås i veilederen at man skal kunne gi flerårige dispensasjoner, for eksempel 
inntil 5 år. Verneområdestyret for Lyngsalpan landskapsvernområde praktiserer også 
flerårige dispensasjoner. En dispensasjon til bruk av barmarkskjøretøy i reindrifta bør 
kunne følge perioden til gjeldende distriktsplan – 6 år. Dette for at ikke dispensasjoner 
skal gis på bakgrunn av planer som er utdaterte. 
 
Det er viktig at det er god dialog mellom verneområdeforvaltningen og 
reindriftsdistriktene. I tillegg til høring av planutkastet bør man kanskje allerede i 
planarbeidet holde god dialog slik at man er sikker på at distriktsplanen forklarer 
reindriftas behov og bruka av området godt nok til at den kan brukes som grunnlag for 
å kunne gi dispensasjon. Vernemyndigheten skal sikre at ikke eventuelle 
dispensasjoner er i strid med verneformålene eller skade verneverdier.  Eventuelle 
interessekonflikter vil da kunne avklares på et tidlig stadium, og kanskje unngås. 
 
Det er veldig bra at det er tenkt på dette med bruk av dreng. Drengenes tillatelse bør 
være skriftlig, fylt ut FØR kjøringen finner sted og medbringes under kjøring i området. 
Dette av kontrollhensyn. 
 
Vi vil i tillegg påpeke at man bør bruke ordet reineier i stedet for reindriftsutøver i 
dokumentet. 
 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdestyre ønsker en veileder om reindriftas motorferdsel i 
verneområdene velkommen. Dette vil være et nyttig hjelpemiddel både for reindrifta og 
for vernemyndighetene. 
 
Vi har følgende innspill til veilederen: 
Det foreslås i veilederen at man skal kunne gi flerårige dispensasjoner, for eksempel 
inntil 5 år. Verneområdestyret for Lyngsalpan landskapsvernområde praktiserer også 
flerårige dispensasjoner, dog ikke utover styrets virkeperiode. Lyngsalpan 
verneområdestyre velger at styrets virkeperiode følger kommune- og fylkestingsvalget 
– 4 år. En dispensasjon bør ikke gå utover virkeperioden. 
 
Det er viktig at det er god dialog mellom verneområdeforvaltningen og 
reindriftsdistriktene. I tillegg til høring av planutkastet bør man kanskje allerede i 
planarbeidet holde god dialog slik at man er sikker på at distriktsplanen forklarer 
reindriftas behov og bruka av området godt nok til at den kan brukes som grunnlag for 
å kunne gi dispensasjon. Vernemyndigheten skal sikre at ikke eventuelle 
dispensasjoner er i strid med verneformålene eller skade verneverdier.  Eventuelle 
interessekonflikter vil da kunne avklares på et tidlig stadie, og kanskje unngås. 
 
Det er veldig bra at det er tenkt på dette med bruk av dreng. Drengenes tillatelse bør 
være skriftlig, fylt ut FØR kjøringen finner sted og medbringes under kjøring i området. 
Dette av kontrollhensyn. 
 



 
 
 

ST 25/19 Bestillingsdialog med SNO - Innspill om ønsket SNOressurs - 
Lyngsalpan landskapsvernområde 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 19.11.2019  
 
 

Vedtak 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar å sende inn vedlagte bestillingsskjema til SNO. 
Verneområdeforvalterne delegeres myndighet til å justere på bestillingsskjemaet om 
nødvendig. 
 
 
 

Forvalters innstilling 
 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar å sende inn vedlagte bestillingsskjema til SNO. 
Verneområdeforvalterne delegeres myndighet til å justere på bestillingsskjemaet om 
nødvendig. 
 

ST 26/19 Revidering av tiltaksplanen 2020 - 2024 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 19.11.2019  
 
 

Vedtak 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar å sende inn behov for midler til følgende prosjekt 
i 2020: 

 Utvidelse parkeringsplass Sørlenangsbotn 
 Bro over Kvalvikelva 
 Brosjyre for Lyngsalpan 
 Implementering av merkevaren – en begynnelse på etablerte parkeringsplasser 

o Sørlenangsbotn 
o Russelv 
o Faueldalen 
o Steindalen 
o Lyngsdalen/Furuflaten 

 
 
Forvalterne delegeres myndighet til å innhente priser, sette opp budsjett og melde inn 
behov for midler til disse prosjektene til ESS. 
 
 



 
 

Forvalters innstilling 
Lyngsalpan verneområdestyre vedtar å sende inn behov for midler til følgende prosjekt 
i 2020: 

 Utvidelse parkeringsplass Sørlenangsbotn 
 Bro over Kvalvikelva 
 Brosjyre for Lyngsalpan 
 Implementering av merkevaren – en begynnelse på etablerte parkeringsplasser 

o Sørlenangsbotn 
o Russelv 
o Faueldalen 
o Steindalen 
o Lyngsdalen/Furuflaten 

 
 
Forvalterne delegeres myndighet til å innhente priser, sette opp budsjett og melde inn 
behov for midler til disse prosjektene til ESS. 
 
 

ST 27/19 Drift av Lyngsalpan verneområdestyre 2020 

Saksprotokoll i Lyngsalpan verneområdestyre - 19.11.2019  
 
 

Vedtak 
Verneområdestyret melder inn følgende behov for midler til drift av verneområdestyret, 
rådgivende utvalg, samt et åpent møte: 
 
   
Driftsutgifter styret 288000 7 medlemmer, 4 

styremøter, en befaring i 
verneområdet, Regional 
samling, deltakelse på  
nasjonale samlinger, kurs - 
Basert på erfaringstall 

Driftsutgifter rådgivende 
utvalg 

50.000 Et møte med rådgivende utvalg; 
leie møtelokale, bevertning og 
kjøregodtgjørelse for deltakere. I 
tillegg et åpent 
møte/verneområdeseminar med 
eksterne forelesere. 

Sum 338.000  
 
 
 



Forvalters innstilling 
Verneområdestyret melder inn følgende behov for midler til drift av verneområdestyret, 
rådgivende utvalg, samt et åpent møte: 
 
   
Driftsutgifter styret 288000 7 medlemmer, 4 

styremøter, en befaring i 
verneområdet, Regional 
samling, deltakelse på  
nasjonale samlinger, kurs - 
Basert på erfaringstall 

Driftsutgifter rådgivende 
utvalg 

50.000 Et møte med rådgivende utvalg; 
leie møtelokale, bevertning og 
kjøregodtgjørelse for deltakere. I 
tillegg et åpent 
møte/verneområdeseminar med 
eksterne forelesere. 

Sum 338.000  
 
 

RS 1/19 Svar på henvendelse fra Nord-Lenangen grendelag angående 
verneplan Lyngen kommune 


